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 الملخص:

 الداخلية زارةو  أطلقت الأخيرة، السنوات في الجزائر تعرفها التي والقانونية السياسية الإصلاحات إطار في
 في يينالمحل الفاعلين قدرات دعم'' برنامج الأوروبي والاتحاد للتنمية المتحدة الأمم برنامج مع بالتعاون 
 .''المحلية التنمية

 وتجسيد لترجمة 2017 سنة بالجزائر تطبيقه بداية عن أعلن ( الذيCAPDEL) كابدال مشروع جاء
 قراطيةالديم بنموذج واستبداله التأزم، من مرحلة تعيش التي التمثيلية الديمقراطية عن بديل نموذج

 والحوكمة الرشيدة. التشاركية

بلديات نموذجية من مختلف اقطار الاقليم الوطني , وقد قمنا في بحثنا هذا بتسليط  10هذا البرنامج يمس 
ر الشراكة , ودو مدينة الخروب كبلدية نموذجية لبرنامج دعم قدرات التنمية الاقتصادية المحليةالضوء على 

 . و الديمقراطية التشاركية في تحقيق التنمية المحلية في هذه المدينة

يدة الحوكمة الرش –الحوكمة  –التنمية المحلية  –المحلية  الجماعات-برنامج كابدال الكلمات المفتاحية: 
 الديمقراطية التشاركية. –الشراكة  –

Abstract 

Within the framework of political and legal reforms in Algeria in recent years, 
the Ministry of Interior, in cooperation with the United Nations Development 
Program and the European Union, launched a program “Supporting the 
capacities of local actors in local development. » 

The CAPDEL project, which announced the beginning of its implementation in 
Algeria in 2017, came to translate and embody an alternative model for 
representative democracy in a stage of crisis, and replace it with the model of 
participatory democracy and good governance. 

This program touches 10 model municipalities from different countries of the 
national region, and in our research, we have shed light on the city of El 
KHROUB as a model municipality for the program to support local economic 
development capabilities, and the role of partnership and participatory 
democracy in achieving local development in this city. 
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